
1 
 

 
Zápis  

z 3. zasedání Akademického senátu UHK dne 23. dubna 2014 
_____________________________________________________________ 

 
Přítomni: dr. Hana Tomášková, dr. Miroslav Joukl, doc. Martin Šandera, Ing. Hana Šafránková, 
dr. Václav Bělík, doc. Jaroslava Severová, Mgr. Magda Munzarová, doc. Štěpán Hubálovský, dr. 
Daniel Jezbera, dr. Karel Myška, dr. Miroslav Kappl, Mgr. Prouza, Bc. Jana Kudrnová, Jakub 
Novák, Tomáš Janáček, Bc. Lucie Špráchalová, Vít Bednář, Milan Boháček, Michal Kozák, Bc. 
Barbora Celá, Zuzana Sekaninová, Zuzana Zapletalová.  
 
Omluveni: doc. Ondřej Krejcar, dr. Daniela Květenská, doc. Kamil Musílek, Bc. Ivana Velčovská, 
Bc. Martin Petrus, Kateřina Burešová, Tomáš Bartůněk, Kateřina Langrová. 

Hosté: prof. Josef Hynek, rektor, prof. Antonín Slabý, prorektor, dr. Monika Žumárová, 
prorektorka, dr. Petr Grulich, prorektor, doc. Václav Janeček, děkan FIM, doc. Pavel Vacek, děkan 
PdF, doc. Pavel Trojovský, děkan PřF, dr. Pavlína Springerová, děkanka FF, dr. Miroslav 
Mitlöhner, ředitel ÚSP, dr. Václav Víška, proděkan PdF, dr. Pavla Dočekalová, proděkanka FF, Ing. 
Stanislav Klik, kvestor, Ing. Eva Špalovská, vedoucí EÚ, Ing. Hana Šrámková, tajemnice FIM, Ing. 
Markéta Bednářová, tajemnice PdF, Ing. Ivana Svobodová, tajemnice FF, Ing. Monika Kostrová, 
tajemnice PřF, Ing. Helena Trhoňová, tajemnice ÚSP, doc. Věra Němečková, předsedkyně AS FF, 
doc. František Vaníček, předseda AS PdF, dr. Irena Loudová, členka AS PdF.  

Prezenční listina je přílohou tohoto zápisu. 
 
Průběh jednání:  
 
Zasedání zahájila a řídila dr. Hana Tomášková. Uvedla, že AS UHK je usnášeníschopný 
v celkovém počtu: 18 členů (KAP 9 a SK 9 členů). Dr. Tomášková oznámila, že zasedání bylo 
svoláno podle čl. 16, Volebního a jednacího řádu AS UHK s následujícím programem.  
 

Program zasedání AS UHK byl navržen následovně: 

1. Složení slibu člena AS UHK. 

2. Představení Poradenského centra UHK (PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 

prorektorka UHK). 

3. Připomínky PdF k návrhu rozpočtu UHK 2014 (předkládá doc. PhDr. Pavel Vacek, 

Ph.D., děkan PdF).   

4. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 

rektor UHK). 

5. Návrh rozpočtu ÚSP UHK pro rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, 

Ph.D., rektor UHK). 

6. Výroční zpráva o hospodaření ÚSP za rok 2013 (předkládá JUDr. Miroslav Mitlöhner, 

CSc., ředitel ÚSP). 
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7. Novelizace Statutu PdF (předkládá doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., děkan PdF). 

8. Novelizace Statutu FIM (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, děkan FIM). 

9. Problematika hodnocení podávaných projektů na GAČRu (doc. PhDr. Věra 

Němečková, Ph.D., FF UHK). 

10. Různé.  

 

V okamžiku hlasování byl počet přítomných členů AS UHK: KAP 9, SK 9, celkem 18.  

 

Hlasování: pro - 18, proti - 0, zdržel se - 0. 

Program 3. zasedání AS UHK byl schválen. 

 

Bod 1. Složení slibu člena AS UHK 

Dr. Tomášková konstatovala, že dle čl. 6 odstavce 2 písmeno a) VJŘ AS UHK zanikl ke dni  

• 3. 12. 2013 mandát členky studentské komory AS UHK za Přírodovědeckou fakultu Barbory 
Sejkorové. Třetím zástupcem studentské komory AS UHK za Přírodovědeckou fakultu se 
stal Michal Kozák. 

• 1. 4. 2014 zanikl mandát členky komory akademických pracovníků AS UHK za 
Přírodovědeckou fakultu Mgr. Lady Kacálkové, Ph.D. – novým členem KAP se stal doc. 
PharmDr. Kamil Musílek, Ph.D., který se omluvil z tohoto a následujícího zasedání a bude 
skládat slib na červnovém zasedání. 

• 18. 4. 2014 zanikl mandát členky studentské komory AS UHK za Pedagogickou fakultu Bc. 
Dagmar Novotné – novou členkou studentské komory se stala Zuzana Zapletalová. 

Dle čl. 14 odstavec 2 VJŘ AS UHK se náhradník stává členem AS UHK složením slibu člena AS UHK 
na začátku nejbližšího zasedání AS UHK. 
Student Michal Kozák přečetl dle VJŘ AS UHK text slibu člena AS UHK, se kterým přítomní z výše 
zmíněných senátorů vyjádřili souhlas. 

 (Text slibu, Příloha č. 1 VJŘ AS UHK:  "Slibuji na svou čest, že svůj mandát budu 
vykonávat podle svého nejlepšího vědomí a svědomí v souladu s právním řádem 
zaměstnanců“.)  

 

Bod 2. Představení Poradenského centra UHK (PaedDr. Monika Žumárová, Ph.D., 
prorektorka UHK).  
 
Dr. Žumárová představila Mgr. Markétu Peštákovou, zaměstnankyni kontaktního místa 
Poradenského centra UHK, která v rámci své prezentace seznámila senátory s činností a službami 
poradenského centra, které je rozděleno na 4 oblasti: Pedagogicko-psychologickou poradnu, 
Středisko pro studenty se specifickými potřebami Augustin, Psychoterapeuticko-duchovní 
poradnu a Karierní a sociální poradnu. 
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Na zasedání se dostavil M. Boháček, člen SK; doc. Hubálovský, Mgr. Prouza a dr. Jezbera, členové 
KAP; ze zasedání odešel M. Kozák, člen SK; počet přítomných členů AS UHK: KAP 12 a SK 9, 
celkem 21. 
 
Bod 3. Připomínky PdF k návrhu rozpočtu UHK 2014 (předkládá doc. PhDr. Pavel Vacek, 
Ph.D., děkan PdF).   
 
Doc. Vacek přednesl AS UHK stanovisko PdF k návrhu rozpočtu UHK. Tento názor zahrnuje dvě 
roviny, v nichž fakulta polemizuje s předloženým návrhem rozpočtu. První z nich je fakt zvýšení 
tarifů pracovníků univerzity a zohlednění tohoto kroku v rozpočtu UHK, druhým potom míra 
spoluúčasti na univerzitních nákladech souvisejících s přechodem na jednotný studijní IS.  
 
Diskuse: 
Na slova děkana PdF reagoval Ing. Klik. K prvnímu bodu připomněl složitá jednání o korekci 
tarifní složky mzdy, jejichž výsledkem byla jednomyslná shoda AS UHK na návrhu novely 
vnitřního mzdového předpisu. Nelze se přitom dle kvestora vracet k dílčím pracovním 
stanoviskům a polemizovat s jejich důsledky. Cílem korekce tarifů bylo vrátit pracovníkům 
univerzity část jejich mzdy zpět poté, co si celá škola solidárně snížila mzdy. Pokud bychom pouze 
změnili strukturu dekretované mzdy, tento daný slib bychom nedodrželi. Dále, ne vždy souhlasí 
všechny univerzitní součásti se všemi kroky, o nichž např. vedení univerzity a součástí diskutuje, 
těžko však v dalším reflektovat na tato dílčí stanoviska a např. měnit postup zpracování rozpočtu. 
To se týká rovněž druhé PdF zmíněné poznámky, a sice přechodu na jednotný studijní IS 
a financování tohoto kroku.  
 
K otázce IS ISTAG se vyjádřil rovněž dr. Grulich a v další debatě vystoupila i Ing. Bednářová, dr. 
Myška, Ing. Šafránková, dr. Joukl a přítomní děkani a ředitel ústavu.  
 
Na závěr debaty sdělil doc. Vacek, že hlavním důvodem tohoto bodu jednání AS UHK bylo 
prezentovat odlišný postoj, sdělit svůj náhled a diskutovat o něm.  
 
Bod 4. Návrh rozpočtu UHK pro rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, Ph.D., 
rektor UHK). 
 
Prof. Josef Hynek představil spolu s Ing. Klikem návrh rozpočtu UHK pro rok 2014. Ing. Klik 
v úvodu připomněl, že jakkoli je návrh v AS UHK projednáván nejdříve za poslední tři roky, stále 
tento datum není časný a chce se dále zaměřit na časovou stránku přípravy. Kvestor dále vysvětlil 
hlavní parametry návrhu rozpočtu, stejně jako i klíčové změny, jež návrh obsahuje oproti rozpočtu 
2013. Mezi nimi dominuje centralizace IT služeb univerzity, jež znamená významný růst nákladů 
rektorátu – zejména ve mzdové oblasti, jež nutně reaguje na přesun pracovníků pod jedno 
pracoviště.  
 
Diskuse: 
K tématu IT služeb přistoupil rovněž dr. Grulich, který okomentoval návrh rozpočtu jím řízeného 
pracoviště IKM.  
 
V dalším průběhu okomentovala návrh rozpočtu předsedkyně Ekonomické komise AS UHK Ing. 
Šafránková a seznámila senátory se závěry EK, jejíž konečné stanovisko je doporučující.  
 
V další diskusi vystoupili dr. Truhlářová, dr. Myška, dr. Springerová, dr. Šrámková, dr. Joukl, doc. 
Šandera, Ing. Bednářová, doc. Trojovský, Ing. Šafránková, prof. Hynek, dr. Tomášková a doc. 
Němečková.  
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Hlasování: pro - 17, proti - 0, zdržel se - 4. 
 
AS UHK schválil rozpočet UHK pro rok 2014. 
 
 
Bod 5. Návrh rozpočtu ÚSP UHK pro rok 2014 (předkládá prof. RNDr. Josef Hynek, MBA, 
Ph.D., rektor UHK). 
 

Dr. Mitlöhner představil návrh rozpočtu  ÚSP UHK pro rok 2014.  
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Hlasování: pro - 21, proti - 0, zdržel se - 0. 
 
AS UHK schválil rozpočet ÚSP pro rok 2014. 
 
 
Bod 6. Výroční zpráva o hospodaření ÚSP za rok 2013 (předkládá JUDr. Miroslav Mitlöhner, 
CSc., ředitel ÚSP). 
 

Dr. Mitlöhner přednesl Výroční zprávu o hospodaření ÚSP za rok 2013. 
Diskuse k tomuto bodu nebyla. 
 
Ze zasedání odešel T. Janáček, člen SK;  počet přítomných členů AS UHK: KAP 12 a SK 8, 
celkem 20. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
 
AS UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP za rok 2013. 
 
 
Bod 7. Novelizace Statutu PdF (předkládá doc. PhDr. Pavel Vacek, Ph.D., děkan PdF). 
 
Dr. Víška k Novelizaci Statutu PdF uvedl, že došlo ke změně Přílohy č. 1 z důvodu implementace 
center a převedení některých kateder na PřF. 
 
Dr. Bělík seznámil senátory s kladným vyjádřením Legislativní komise k předloženému 
dokumentu.  
 
Diskuse: 
Ing. Šafránková upozornila na formální chybu. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0.  
 
AS UHK schválil Novelizaci Statutu PdF. 
 
 
Bod 8. Novelizace Statutu FIM (předkládá doc. Ing. Václav Janeček, děkan FIM). 
 
Doc. Janeček představil Novelizaci Statutu FIM s navrženou změnou v Příloze č. 1 a 5, která souvisí 
se zrušením pracoviště a vzniku institutu. 
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Diskuse: 
Ing. Šafránková upozornila na formální chybu. 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0. 
 
AS UHK schválil Novelizaci Statutu FIM. 
 
 
Bod 9. Problematika hodnocení podávaných projektů na GAČRu (doc. PhDr. Věra 
Němečková, Ph.D., FF UHK). 
 
Doc. Němečková přednesla senátorům problematiku hodnocení podávaných projektů na GAČRu, 
seznámila je s vyjádřením ostatních institucí a požádala senátory o zaujetí stanoviska.  
 
Diskuse: 
V diskusi vystoupil prof. Slabý, dr. Bělík a dr. Tomášková. 
 
Senátoři se shodli na přijetí stanoviska ve znění: 
 
„Akademický senát Univerzity Hradec Králové se připojuje ke stanovisku České konference 
rektorů, přijatému ve Zlíně 10. 4. 2014 na 125. zasedání Pléna České konference rektorů, 
které se zabývá situací v Grantové agentuře ČR.“ 
 
Hlasování: pro - 20, proti - 0, zdržel se - 0.  
 
Stanovisko AS UHK k problematice hodnocení podávaných projektů na GAČRu bylo přijato. 
 
 
Bod 10. Různé 
 

• Dr. Grulich byl požádán Ing. Šafránkovou na základě jednání EK AS UHK o bližší 
informace k zaváděnému studijnímu informačnímu systému  STAG na základě 
předloženého rozkladu rozpočtu nového IS (V. Bednář, Bc. Špráchalová, doc. Šandera). 
 

• Dr. Tomášková informovala o zaslání návrhů hodnotitelů do odborných panelů EPSILON 
agentury TAČR. Nominováni byli všichni kandidáti UHK na členství v odborných panelech 
pro hodnocení návrhů projektů v programu na podporu aplikovaného výzkumu 
a experimentálního vývoje EPSILON: 

 
o Prof. Ing. Kamil Kuča, Ph.D. 
o Doc. Ing. Ondřej Krejcar, Ph.D. 
o Doc. PharmDr. Kamil Musílek, Ph.D. 
o Prof. RNDr. Hana Skalská, CSc.  

 
• Bc. Kudrnová a dr. Grulich se dohodli na společném jednání se SK AS UHK na téma 

poplatků. 
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Ze zasedání odešli doc. Hubálovský a doc. Severová, členové KAP;  počet přítomných členů AS 
UHK: KAP 10 a SK 8, celkem 18. 
 
 
Usnesení z jednání AS UHK: 

1) Byl schválen program 3. zasedání AS UHK. 
2) Akademický senát UHK schválil rozpočet UHK pro rok 2014. 
3) Akademický senát UHK schválil rozpočet ÚSP UHK pro rok 2014. 
4) Akademický senát UHK schválil Výroční zprávu o hospodaření ÚSP za rok 2013. 
5) Akademický senát UHK schválil Novelizaci Statutu PdF. 
6) Akademický senát UHK schválil Novelizaci Statutu FIM. 
7) Akademický senát Univerzity Hradec Králové se připojuje ke stanovisku České 

konference rektorů, přijatému ve Zlíně 10. 4. 2014 na 125. zasedání Pléna České 
konference rektorů, které se zabývá situací v Grantové agentuře ČR. 

 
 
 
O usnesení hlasovali přítomní členové akademického senátu veřejně. V okamžiku hlasování bylo 
v místnosti přítomno 18 členů AS UHK. 

Hlasování: pro - 18, proti - 0, zdržel se - 0. 
 
Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

Plánovaný termín příštího zasedání AS UHK: 14. 5. 2014. 
 
 
 
 
 
V Hradci Králové dne 23. 4. 2014     Ing. Hana Tomášková, Ph.D. 
Zapsala: Iveta Vondráčková                      předsedkyně AS UHK 
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